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Public housing is regarded as one of the ‘pillars of the nation’ when it comes to the integration of Singapore’s multi-ethnic population. By means of a well-contrived system for providing for their old age, almost 90% of the inhabitants have become quasi-owners. The research project focuses at the micro-level on the degree of equilibrium and particularly the acceptance of the mixture of social and ethnic population that is consciously favoured by Singapore’s government. Of late it has frequently been questioned, not only in Singapore, whether under certain conditions segregation would not be a (better?) alternative. With this question in mind we will evaluate Singapore’s strategy (‘social and spatial engineering’). The discussion of the advantages and disadvantages of a balanced mixture and of segregation at the micro-level needs to be related to the macro-level. For the self-image of the ‘developmental state’ of Singapore, public housing is of crucial importance as a sign of ‘nation building’. The links between priorities at the macro-level and modes of behaviour at the micro-level will be analysed. This project in the field of urban and political geography is based on a critical/hermeneutical concept of science and will apply approaches from decision and behavioural theory, with particular attention to the ethnic-cultural approach. Research fellow in the project is Will Hammelrath.

Der öffentliche Wohnungsbau gilt im Hinblick auf die Integration der multi-ethnischen Bevölkerung des Stadtstaates Singapur als eine der „Säulen der Nation”. Über ein ausgeklügeltes System der Alterssicherung macht er fast 90 Prozent der Einwohner zu Quasi-Eigentümern. Im Rahmen des Forschungsvorhabens interessieren auf der Mikroebene der Grad der Ausgewogenheit und vor allem die Akzeptanz eines von der Regierung Singapurs bewusst favorisierten sozialen und ethnischen Bevölkerungsmixes. Die Strategie Singapurs soll vor dem Hintergrund der über den Stadtstaat hinaus neuerdings häufiger gestellten Frage bewertet werden, ob nicht Segregation unter bestimmten Voraussetzungen eine (bessere?) Alternative sei. Die Diskussion um die Vor- und Nachteile von ausgewogener Bevölkerungs-Mischung und Segregation im Mikrobereich erfordert die Verknüpfung mit der Makroebene. Für das Selbstverständnis des developmental state Singapur hat der öffentliche Wohnungsbau im Zeichen des nation building zentrale Bedeutung. Prioritäten auf der Makroebene gilt es mit den Verhaltensweisen auf der Mikroebene rückzukoppeln. Auf der Basis eines kritisch-hermeneutischen Wissenschaftsverständnisses orientiert sich das Forschungsvorhaben an entscheidungs- und handlungtheoretischen Ansätzen - unter besonderer Berücksichtigung des ethnisch-kulturellen Ansatzes. Wissenschaftlicher Mitarbeiter im Projekt ist Will Hammelrath.
